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Drijdijk Verrebroek  -  Aanvraag boomkap

De kilometerslange Drijdijk in Verrebroek vormt al jaren een natuurlijke buffer tussen 
Kieldrecht/Verrebroek en het havengebied. De bomenrij op deze dijk onttrekt het zicht 
op de haven, vormt een natuurlijke geluidsbarrière en is een bekend dorpszicht. Meer 
zelfs, dijken met bomen op vormen het typisch zicht van de Wase Polders, zoals ook 
weergegeven op het pas vernieuwde streekbord. Het Agentschap voor Natuur en Bos 
(ANB) wil de populieren op deze dijk definitief verwijderen omdat er (beschermde) 
roofvogels in zouden nestelen die een bedreiging zouden vormen voor zeldzame 
weidevogelsoorten in het aanpalend natuurgebied. De gemeente weigert de 
kapvergunning af te leveren.

In datzelfde aanpalend natuurgebied werden door het ANB konikpaarden uitgezet om het 
gebied te begrazen. Deze paarden beschadigen echter de populieren door het eten van 
de schors van de bomen op deze dijken . 

1. Welke afweging maakte het ANB bij de keuze om bomen die een wezenlijk onderdeel 
vormen van een typisch landschap, te kappen in functie van het beschermen van 
weidevogels? Zijn deze roofvogels op zich ook geen zeldzame dan wel beschermde 
vogels?

2. Zal het ANB beroep aantekenen bij de provincie omwille van de weigering van de 
gemeente om een kapvergunning af te leveren?

3. Kan een particulier voor zijn privédomein, hetzij zijn tuin aangrenzend aan zijn 
woning, hetzij zijn bos zoals gedefinieerd in het Bosdecreet, een aanvraag indienen 
om bomen te verwijderen wanneer nestelende of foeragerende kraaiachtigen of 
andere roofvogels overlast bezorgen dan wel andere diersoorten in de omgeving als 
voedsel zien en daarbij gebruikmaken van de bomen? In welke gevallen wordt die 
aanvraag ingewilligd?

4. Gesteld dat het ANB alsnog kan worden overhaald de bomenlijnen niet te kappen, 
wordt dan overwogen om de omheining op de Drijdijk, die ervoor zorgt dat de 
konikpaarden het natuurgebied niet kunnen verlaten, een stuk te verplaatsen zodat 
de paarden de populieren niet meer kunnen beschadigen?
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1. De afweging die het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) maakte bij de keuze om 
populieren te kappen is ingegeven vanuit de noodzaak om de speciale Europese 
beschermingszone in het kader van de Habitat- en Vogelrichtlijn, overlappend met 
het havengebied op de Linkerscheldeoever, in een gunstige staat van instandhouding 
te brengen en te houden. Binnen dit Europees kader werd 
het gebied Drijdijck aangelegd als permanente natuurcompensatie voor het 
Deurganckdok en maakt deel uit van de natuurkernstructuur. De plas en de 
omringende oevers moeten broedgelegenheid bieden aan een divers gamma van 
weide- en watervogels. In de winter vormt het een belangrijke trekpleister voor 
overwinterende watervogels op de Linkerscheldeoever. 
Uit de monitoringsresultaten van het Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek, dat in 
uitvoering van de resolutie van het Vlaams Parlement van 20 februari 2002 belast is 
met de monitoring van het Linkerscheldeoevergebied, blijkt dat de aanwezigheid van 
deze boomrijen een negatieve impact hebben op het functioneren van Drijdijck als 
broedgebied. Hoge opgaande vegetatie vormt een uitvalsbasis voor bepaalde 
roofvogels en kraaiachtigen. De kraaiachtigen zorgen voor een grote predatiedruk op 
de grondbroedende vogelsoorten waarvoor Europese doelen zijn geformuleerd en die 
overeenkomstig de Europese Vogelrichtlijn moeten in stand gehouden worden.
Daarom werd reeds in het inrichtingsplan van 2003 gesteld:  “Opgaande populieren 
en struiken gaan niet samen met de ontwikkeling en inrichting van een broedbiotoop 
van aan moeras en graslanden gebonden broedvogels. Er wordt geopteerd de 
bestaande populierenrijen op de dijk te verwijderen waarna spontane opslag van 
doornige struiken kan plaatsvinden.”

De gemeente Beveren liet in 2003 weten de visuele bufferfunctie van de 
dijkbegroeiing maximaal te willen behouden. In het overleg binnen de 
Beheercommissie Natuur Linkerscheldeoever over het opmaken van een beheerplan 
voor het gebied werd met de gemeente overeengekomen om in eerste instantie enkel 
de kaprijpe bomen binnen het natuurgebied en het begrazingsblok te kappen, en in 
tweede instantie één van de twee rijen langs de andere kant van de weg te kappen 
en opnieuw aan te planten. Na uitgroei van de nieuwe aanplanting (bijvoorbeeld over 
10 jaar) kan de laatste rij vervangen worden om zo de landschappelijke buffering te 
bestendigen. De gemeente Beveren was actief betrokken en aanwezig bij het 
opmaken en finaliseren van het beheerplan in 2007.
In de vergadering van de Beheercommissie Natuur Linkerscheldeoever van 20 januari 
2015 nam de Polder van het Land van Waas aanstoot aan het uitzicht van de 
bomenrijen binnen het natuurgebied, omdat de voor begrazing ingezette 
Konikpaarden ook aan de schors van de bomen knagen en drong aan op het kappen 
ervan. Daarop heeft het ANB de eerder gemaakte afspraak om de kaprijpe bomen 
binnen het natuurgebied en het begrazingsblok te kappen in gang gezet. De twee 
resterende parallelle rijen aan de andere kant van de rijweg (tussen de watergang en 
het natuurgebied) maken geen deel uit van de aanvraag tot kapmachtiging. De 
visuele afschermingsfunctie blijft dus deels behouden.

Voor sommige roofvogels zoals de Bruine kiekendief zijn eveneens natuurdoelen 
geformuleerd voor het Linkerscheldeoevergebied. Deze in het gebied sterk 



achteruitgaande soort is echter gebaat bij grootschalige open landschappen. Voor 
deze soort is het kappen van populierenrijen en andere houtige vegetaties gunstig. 

2. Een standpunt innemen hieromtrent is pas aan de orde na kennisname van de 
gemotiveerde beslissing van de vergunningverlenende overheid.

3. Voor het vellen van een boom met een omtrek van meer dan een meter op een meter 
hoogte is buiten bosverband een stedenbouwkundige vergunning noodzakelijk. Het 
ANB adviseert enkel de aanvragen die vallen onder artikel 1, 9°, van het besluit van 
de Vlaamse Regering van 5 juni 2009 tot aanwijzing van de instanties die over een 
vergunningsaanvraag advies verlenen. Het Agentschap voor Natuur en Bos geeft in 
regel ongunstig advies aan de vergunningverlenende overheid wanneer de motivering 
louter bestaat uit het voorkomen van nestelende of foeragerende kraaiachtigen of 
andere roofvogels die overlast bezorgen. 
Voor aanvragen voor het kappen van bomen in bossen waarbij een machtiging van 
het ANB nodig is volgt het ANB dezelfde opvatting bij zijn beslissing. Het vellen van 
bomen om de voormelde redenen kan enkel gunstig geadviseerd of toegestaan 
worden als de actie is opgenomen in een goedgekeurd beheerplan waarin een brede 
afweging is gebeurd van de verschillende belangen.

4. Een standpunt innemen hieromtrent is pas aan de orde na kennisname van de 
gemotiveerde beslissing van de vergunningverlenende overheid.


